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Особенности верификации и валидации заданий на прикладное программное обеспечение систем 

верхнего уровня АСУТП АЭС 

 

Рассмотрены вопросы верификации и валидации прикладного программного обеспечения систем верхнего 

уровня АСУТП АЭС. Представлена формализованная модель верификации и валидации цифровых систем 

АСУТП. Выделены задачи  верификации и валидации прикладного программного обеспечения в части рабочих 

баз данных, которые необходимо решить для повышения качества разработки подсистем АСУТП АЭС, а 

соответственно, и безопасности эксплуатации энергоблоков АЭС. 
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Golubev P.A., Zharko E.F. Verification and validation of software specifications for upper level control systems of A-

plants 

 

Verification and validation of upper level control software for A-plants are discussed. A formalized verification and 

validation model for digital systems at process control level is presented. Applied software verification and validation 

tasks are pointed out with reference to working databases; these tasks should be addressed for improving process 

control system design and, hence, the operation safety of A-plant’s power units. Keywords: upper level process control 

systems, A-plant, verification, applied software, databases, video frames. 
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